

CANADIAN PUBLIC HEALTH ASSOCIATION

National Public Health Hero Award 2006

C A L L F O R N O M I N A T I O N S

The Canadian Public Health Association (CPHA) in partnership with the Canadian Institute for Health Information-Canadian Population Health Initiative, the Canadian Institutes of Health Research-Institute of Population and Public Health, and the Public Health Agency of Canada, are pleased to announce the Call for Nominations for the CPHA National Public Health Hero Award 2006. The award will be presented at CPHA's 97th Annual Conference in Vancouver, BC in May 2006.

The CPHA National Public Health Hero Award was created to broaden awareness and understanding of public health by recognizing members of the Canadian public for their significant contributions and exceptional commitment to promoting and protecting the health of Canadians.

The first CPHA National Public Health Hero Award was presented to André Picard in September 2005. Mr. Picard is one of Canada's top public policy writers. He is currently the public health reporter at *The Globe and Mail*, where he has been a staff writer since 1987. His writings have greatly contributed to raising public awareness and understanding of the diverse and complex field of public health and the influence of individual, social, cultural, economic and environmental factors on the health of Canadians. Mr. Picard also serves as the Globe's Quebec Bureau Chief. He is the author of the best-selling books *Critical Care: Canadian Nurses Speak for Change* and *The Gift of Death: Confronting Canada's Tainted Blood Tragedy*.

Eligibility

This award is meant to recognize the efforts of an individual in a community of any size and composition from across the country, who has made a positive difference for the public's health. Therefore, the criteria for nominations for the CPHA National Public Health Hero Award are fairly broad.

A nominee must be an individual who has demonstrated leadership, originality, perseverance and commitment to the health of the public and has contributed to the health and well-being of the community:

- a) from outside of his or her scope of work or practice, or
- b) as a student, who has made an outstanding effort in the area of public health as part of his or her school or ex-curricular activities.

Nominations

Please complete the attached form when submitting a nomination.

Selection Process

The winner will be selected by the Steering Committee of the 97th CPHA Annual Conference and will be announced at the conference in Vancouver, BC, May 28-31, 2006.

Submission of Nominations

Submit nominations via fax / mail to:

Assistant to the CEO
Canadian Public Health Association (CPHA)
400-1565 Carling Avenue, Ottawa, ON K1Z 8R1
Fax: (613) 725-9826

DEADLINE: Nominations must be received by **March 31, 2006.**

CANADIAN PUBLIC HEALTH ASSOCIATION
National Public Health Hero Award 2006
N O M I N A T I O N F O R M

I. Nominator

NAME

ADDRESS

CITY

PROVINCE

POSTAL CODE

OFFICE PHONE

HOME PHONE

FAX

E-MAIL

II. Nominee

NAME

ADDRESS

CITY

PROVINCE

POSTAL CODE

OFFICE PHONE

HOME PHONE

FAX

E-MAIL

III. Signature of Nominator

IV. Profile of Nominee

Provide a brief description of the nominee (200-word maximum). This information may be used for public dissemination purposes.

V. Statement of Nomination

Describe why this individual should receive the CPHA National Public Health Hero Award (300-word maximum). Consider the following: Who has been affected and what are the impacts and/or outcomes of the nominee's action(s).

VI. Criteria

A nominee must be an individual who has demonstrated leadership, originality, perseverance and commitment to the health of the public and has contributed to the health and well-being of the community:

- a) from outside of his or her scope of work or practice, or
- b) as a student, who has made an outstanding effort in the area of public health as part of his or her school or ex-curricular activities.

VI. Letters of Support (2 letters maximum, exclusive of the Nominator).

VII. Submission & Deadline

Please return the completed nomination form and letters of support by March 31, 2006 to:

Assistant to the CEO

Canadian Public Health Association

400-1565 Carling Avenue, Ottawa, ON K1Z 8R1

Fax: (613) 725-9826

If you have questions about the nomination form, please call Wendy Eligh, Conference Coordinator at (613)725-3769

Prix national de héros de la santé publique 2006

A P P E L D E C A N D I D A T U R E S

L'Association canadienne de santé publique (ACSP), en partenariat avec l'Initiative sur la santé de la population canadienne de l'Institut canadien d'information sur la santé, l'Institut de la santé publique et des populations des Instituts de recherche en santé du Canada et l'Agence de santé publique du Canada, a le plaisir de lancer un appel de candidatures pour le Prix national de héros de la santé publique 2006. Le prix sera décerné lors de la 97^e Conférence annuelle de l'ACSP à Vancouver (Colombie-Britannique) en mai 2006.

Le Prix national de héros de la santé publique de l'ACSP vise à mieux faire connaître et comprendre ce qu'est la santé publique en récompensant une Canadienne ou un Canadien pour son importante contribution à la promotion et à la protection de la santé de la population et pour son engagement exceptionnel à cet égard.

Décerné en septembre 2005, le premier Prix de héros de la santé publique de l'ACSP est allé à André Picard, l'un des rédacteurs les plus en vue au Canada en matière de politiques gouvernementales. Chroniqueur en santé publique au Globe and Mail, M. Picard est aussi rédacteur attitré de ce journal depuis 1987. Ses articles ont beaucoup contribué à mieux faire connaître et comprendre la santé publique en tant que domaine complexe et diversifié, ainsi que l'influence des facteurs personnels, sociaux, culturels, économiques et environnementaux sur la santé au Canada. M. Picard est également correspondant en chef du Globe and Mail au Québec. Il est l'auteur de deux succès de librairie, *Critical Care: Canadian Nurses Speak for Change* et *The Gift of Death: Confronting Canada's Tainted Blood Tragedy*.

Conditions de nomination

Ce prix est remis à une personne qui, au sein d'une communauté au Canada (quelle qu'en soit la taille, la composition et le lieu), a amélioré la santé du public par son action. Les critères de mise en candidature pour le Prix national de héros de la santé publique de l'ACSP sont donc assez souples.

Le candidat ou la candidate doit être une personne ayant fait preuve de leadership, d'originalité, de persévérance et d'engagement envers la santé du public et ayant contribué à la santé et au bien-être de la communauté :

- a) soit en dehors de sa sphère de travail ou de sa pratique,
- b) soit comme étudiant ou étudiante, par un effort exceptionnel dans le domaine de la santé publique dans le cadre de ses activités scolaires ou parascolaires.

Mises en candidature

Veuillez remplir le formulaire ci-joint avec la ou les candidatures proposées.

Processus de sélection

La lauréate ou le lauréat sera sélectionné par le comité directeur de la 97^e Conférence annuelle de l'ACSP, et son nom sera annoncé durant la conférence à Vancouver (Colombie-Britannique), du 28 au 31 mai 2006.

Mises en candidature

Veuillez soumettre les candidatures par la poste à l'adresse suivante ou par télécopieur :

Adjointe à la chef de direction
Association canadienne de santé publique (ACSP)
1565, avenue Carling, bureau 400, Ottawa (Ontario) K1Z 8R1
Télec. : (613) 725-9826

DATE LIMITE : Les mises en candidature doivent nous parvenir d'ici le **31 mars 2006.**

Prix national de héros de la santé publique 2006

N O M I N A T I O N F O R M

I. Auteur(e) de la mise en candidature

NOM

ADRESSE

VILLE

PROVINCE

CODE POSTAL

TÉLÉPHONE AU BUREAU

TÉLÉPHONE À LA MAISON

TÉLÉCOPIEUR

COURRIEL

II. Personne mise en candidature

NOM

ADRESSE

VILLE

PROVINCE

CODE POSTAL

TÉLÉPHONE AU BUREAU

TÉLÉPHONE À LA MAISON

TÉLÉCOPIEUR

COURRIEL

III. Signature de l'auteur(e) de la mise en candidature

IV. Profil de la personne mise en candidature

Décrivez brièvement le candidat ou la candidate (en 200 mots ou moins). Ces renseignements pourront être publiés à titre d'information.

V. Énoncé de mise en candidature

Indiquez pourquoi la personne proposée mérite de recevoir le Prix national de héros de la santé publique (en 300 mots ou moins). Quelques éléments à considérer : les personnes qui ont été touchées par l'action du candidat ou de la candidate, et les effets et/ou les résultats de cette action.

VI. Critères

Le candidat ou la candidate doit être une personne ayant fait preuve de leadership, d'originalité, de persévérance et d'engagement envers la santé du public et ayant contribué à la santé et au bien-être de la communauté :

- soit en dehors de sa sphère de travail ou de sa pratique,
- soit comme étudiant ou étudiante, par un effort exceptionnel dans le domaine de la santé publique dans le cadre de ses activités scolaires ou parascolaires.

VI. Lettres d'appui (1 ou 2 lettres, non rédigées par l'auteur[e] de la mise en candidature).

VII. Date limite

Veuillez retourner le formulaire de mise en candidature rempli avec les lettres d'appui d'ici le 31 mars 2006 à l'adresse suivante ou par télécopieur :

Adjointe à la chef de direction

Association canadienne de santé publique

1565, avenue Carling, bureau 400, Ottawa (Ontario) K1Z 8R1 Téléc. : (613) 725-9826

*Pour toute question au sujet du formulaire de mise en candidature,
s'adresser à M^{me} Wendy Eligh, coordonnatrice de la conférence, au (613) 725 3769.*